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 ادامه از یادداشت صفحه یک 

... تأسيس شد و مهم ترين وظيفه آن شايد «نهادسازى» براى نظام نوپاى 
جمهورى اسلامى بود. طيف گسترده اى از نمايندگان با گرايش هاى 
سياسى متنوع به مجلس اول كه بعدها به «مجلس شوراى اسلامى» تغيير 
نام يافت، راه يافتند. نخستين جلسه آن در هفتم خرداد1359 تشكيل 
شد. رئيس سنى اين دوره يدا... سحابى و نايب رئيس اول مهندس مهدى 
بازرگان از اعضاى حزب نهضت آزادى بود. پس از تصويب اعتبارنامه ها و رد 
اعتبارنامه 12نفر، انتخاب هيئت رئيسه دائم انجام شد و هاشمى رفسنجانى 
از اعضاى حزب جمهورى اسلامى، عهده دار رياست مجلس شد. از نظر 

سن، بيشترين نمايندگان را افراد 30 تا 35 سال (72 نفر) و كمترين گروه را افراد 
بالاى 70 سال (3 نفر) به خود اختصاص مى داد. از نظر سطح سواد، 56نفر زير 
ديپلم، 37نفر ديپلم، 24نفر كاردانى، 66نفر كارشناسى، 32نفر كارشناسى ارشد، 
26نفر دكترا، 8نفر متخصص و باقى داراى تحصيلات حوزوى بودند. با توجه به 
تركيب اعضا، مى توان مجلس اول را متنوع ترين و سياسى ترين مجلس در طول 
حيات جمهورى اسلامى تا به امروز دانست كه باوجود تكثر سياسى، باعث بروز 

تنش ها و حتى درگيرى هاى فيزيكى در مجلس شد. در اين مجلس شاهد 
كشمكش هاى متعدد بين نيروهاى سياسى مختلف بوديم كه از جمله آن ها 
مى توان به حمله به معين فر در حين اداى نطق پيش از دستور از تريبون 
مجلس و به هم زدن سخنرانى مهندس مهدى بازرگان از اعضاى نهضت 
آزادى نام برد. اين دوره 625جلسه علنى و 16جلسه غيرعلنى برگزار كرد 
كه حدود 2400ساعت وقت گرفت و 804لايحه و طرح مطرح شد. اين 
پركارى به دليل شرايط حساس بعد از انقلاب بود. در ضمن 31بار بحث 
كابينه در دستور قرار گرفت كه در آن 102وزير رأى اعتماد گرفتند و 12نفر 
با رأى عدم اعتماد مجلس به وزارت نرسيدند. يكى از مشكلات پيش روى مجلس 
اول، ناامنى كشور به واسطه انقلاب و شروع جنگ تحميلى بود. در 4سال 32نفر 
از نمايندگان مجلس به شهادت رسيدند. علاوه برآن، ترور مسئولان مملكتى و 
جايگزينى نمايندگان به جاى آن ها باعث استعفاى 17نفر از نمايندگان شد. ازجمله 
اقدامات جنجالى مجلس اول، تصويب عدم كفايت سياسى بنى صدر براى تداوم 

رياست جمهورى و نيز تصويب آزادى گروگان هاى مربوط به سفارت آمريكا بود.

.. سخنان 3تن از هنرمندانى كه  .
بعد از كسب جايزه، جلو ميكروفون 
رفتند تا سخنان خود را بيان كنند، 
چند ثانيه بعد از شروع اين سخنان، 
تصوير مجرى شبكه را نشان داد كه 
بالاى سالن مشرف به سن نشسته 
بود و هنگام سخنان هنرمندانى كه 
مايل نبودند صدايشان پخش شود، 
اين مجرى شروع به جمع بندى 
مراسم تا آن لحظه مى كرد و بعد از 
اتمام سخنان، دوربين به داخل سالن 
مى رفت. هنگام سخنرانى هنرمندان 
دوربين هاى  نيز  سن  روى  زن 

تلويزيونى با گرفتن تصاوير 
لانگ شات، به قدرى تصوير 
هنرمند زن را كوچك نشان 
مى دادند كه درعمل مساوى 

سانسور تصوير آن ها بود.
حتى  صداوسيما  وقتى 
تحمل سخنان فيلم سازان 
اصول گرا در مراسم اسكار 

مى توان  چقدر  ندارد،  را  ايرانى 
ند  توقع داشت كه اين رسانه بتوا
صداوسيماى مردم باشد؟ اين در 
حالى است كه در همان مراسم 
و  داشتند  حضور  هنرمند  صدها 

بيشتر آن ها هم در لحظه 
و به طور هم زمان از طريق 
اينستاگرام  لايو  فناورى 
صفحات  در  بعدا  هم  و 
سخنان  خود،  اجتماعى 
سانسورشده هنرمندان در 
اين مراسم را منتشر كردند. 
ناشيانه  سانسور  درواقع 
تلويزيون باعث شده است كه سخنان 
سانسورشده اين هنرمندان بيشتر و 
رساتر به گوش مردم برسد؛ چراكه 
سواد رسانه اى مردم بالا رفته است 
و آن ها همه چيز را بهتر از مسئولان 

و  نند  مى دا صداوسيما  ميزان  و 
مى فهمند. جالب تر اينكه سخنان 
هنرمندان، سخنان  سانسورشده 
حاد يا سخنانى كه عبور از خط 
قرمزهاى نظام باشد، نبود، بلكه فقط 
ديدگاه هايى بود كه با ديدگاه هاى 
مسئولان صداوسيما متفاوت بود. 
اين همان صداوسيمايى است كه 
مى خواهد با گسترش دامنه انحصار 
خود به حوزه صوت وتصوير فراگير 
در فضاى مجازى، محتواى فضاى 
مميزى و  كنترل  نيز  را  مجازى 

 كند.
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حکایت روز

حكيمــى گفتــه اســت: آن كه 
عيب هــاى پنهانــى مــردم را 
جست وجو كند، دوستى هاى قلبى 

را بر خود حرام مى كند.

حدیث روز

بخيــل را آسايشــى نيســت و 
حسود را خوشى و لذتى نيست و 
زمامدار را وفايى نيست و دروغگو 

را مروت و مردانگى نيست.

 امام رضا(ع)

دو سال پيش وقتى لعيا جنيدى به عنوان 
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ر ک
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معاون حقوقى رئيس جمهــور در كابينه سی
دوازدهم معرفى شد، بســيارى از اينكه 
حسن روحانى چنين حقوقدانى را انتخاب 
كرده است، خوشحال شدند و بر اين باور 
بودند كه اگر از وزير زن در كابينه خبرى 
نيســت، انتخاب لعيا جنيدى به عنــوان معاون 
حقوقــى از شايســته ترين انتصاب هاى روحانى 
است. آن  زمان موضوعى كه بيش از هرچيز براى 
كاربران شبكه هاى اجتماعى و مردم جالب بود، 
نوع پوشــش لعيا جنيدى بود كه پوششى از نوع 
مانتو  داشــت؛ اتفاقى كه كمتر درميان دولتى ها 
مرســوم بود، اما بعد از انتصابش به اين ســمت، 

تصاويرى از لعيا جنيدى منتشر شد كه چادر به 
سر داشت. وقتى از او درباره علت چادرى شدنش 
پرسيده شد، گفت: «آقاى روحانى به دليل پروتكل 
كابينه از من خواستند چادرى شوم و من هم به 
خواسته شان احترام گذاشــتم.» جنيدى كه در 
عرصه سياسى كشور نام شناخته شده اى نيست، 
از لحاظ علمى شخصى بسيار توانمند و مسلط به 
مسائل حقوقى و به ســه زبان انگليسى، عربى و 
فرانسه مســلط است. هفته گذشــته درپى نامه 
حزب اتحاد ملت به رئيس جمهور و درخواســت 
ارائه لايحه قانونى به مجلس براى همه پرســى 
درباره نظريه تفسيرى شوراى نگهبان از اصل99 
قانون اساسى، رئيس جمهور در پى نوشت اين نامه 

به معاون حقوقى دســتور داد تا لايحه اى براى 
اصلاح بخش نظارت با كمك اركان ديگر دولت، 
تهيه و ارائه كند. ديروز جنيدى در حاشيه جلسه 
هيئت وزيــران در جمع خبرنــگاران گفت كه 
پيش نويس لايحه همه پرسى در معاونت حقوقى 
تهيه شده است و به زودى به هيئت وزيران ارسال 
خواهد شد. اين لايحه چارچوب نظارت استصوابى 
را مشخص مى كند و چون بايد درقالب همه پرسى 
درآيد، كوتاه و روشن و به صورت آرى و خير است، 
بنابراين طولانى نيست. وى درباره رويكرد لايحه 
همه پرسى گفته است كه بيشتر، رويكرد تقنينى 
دارد و به طور منطقــى مى تواند به مجلس فعلى 

برسد.  

  چهره روز : لعیا جنیدی 

خانم 
حقوق د ان دولت

  سایه روشن   

ماهواره ارتباطى به بحث موشكى ندارد. در 
بحث موشكى هم آن چيزى كه درواقع منع 
شده، ســاختن و پرداختن به موشك هايى 
با قابليت حمل كلاهك هســته اى است كه 
در جمهورى اســلامى چنين چيزى وجود 

ندارد.(ايرنا)

روابط با آژانــس بين المللى انــرژى اتمى، 
بسيار خوب و براســاس تفاهم متقابل است 
و اميــدوارم اين رابطــه همچنــان پابرجا 
بماند و اين ســازمان به عنــوان يك مرجع 
بين المللى، نبايد ســمت گيرى هاى سياسى 
در تصميماتــش اثرگذار باشــد. در ديدار با 
مديركل آژانس تاكيد شــد كــه ايران اهل 
مذاكره و منطق است اما تحت هيچ فشارى 

تصميم نخواهد گرفت.(ايرنا)

قطعــا كرونا تهديدى جدى اســت و صداى 
پاى كرونا را از پشــت مرزها مى شــنويم. تا 
امروز مورد مثبتى از  كروناى جديد نداشتيم. 
خانمى  در زنجان بود كه چندوقت تحت نظر 
بود و سه بار تست شده   كه آخرين تست وى  

هم  منفى بوده است.(تسنيم)

 در 12ثانيه آخر كه ســوخت يا توان موتور 
ماهواره بايد افزايش پيدا مى كرد تا به  سرعت 
مدنظر دســت پيدا كند، اين اتفاق نيفتاد و 
علت، هم مى تواند به كيفيت سوخت و وزن 
مرحله دوم ماهواره ارتباط داشته باشد، هم 
مى تواند به توان موتور مرتبط باشــد. آنچه 
مشخص است، اين اســت كه اگر   12ثانيه 
ديگر فعاليت و سوخت موتور كفايت مى كرد، 
قطعا ماهواره در مدار قرار مى گرفت و اشكال 
مرحله قبل كــه در ماهواره پيام داشــتيم، 
برطرف شده بود؛ طراحى، ساخت و تست هاى 
ماهواره ظفر2 انجام شده است و قابليت هاى 
ظفر يــك را دارد، اما دوربيــن آن كيفيت 
بهترى نســبت به ظفر يك دارد و 16مترى 
است. در برنامه ريزى هاى انجام شده ان شاءا... 
در خرداد ســال آينده، بعد از آماده شــدن 
ماهواره بر سيمرغ براى قرار گرفتن در مدار 

اقدام مى شود.(ايسنا)

ايران عضو ان پى تى اســت، ضمن اينكه تنها 
كشورى اســت كه علاوه بر تعهد بين المللى، 
فتواى مقام معظم رهبرى را درباره ممنوعيت 
ســاخت و كاربرد ســلاح هســته اى دارد. 
به عبارتى جمهورى اســلامى محكم تر از هر 
كشور ديگرى متعهد شده است كه به سوى 
توليد بمــب اتمى حركت نكنــد. جمهورى 
اســلامى بــه هيچ وجــه مذاكــره درمورد 
محدوديت موشكى را نمى پذيرد و آن را خط 
قرمز جدى خود مى دانــد و همچنان بر اين 
سياست مصر خواهد بود. رونمايى از «موشك 
رعد500» نشان دهنده قدرت علمى و فنى 
جمهورى اســلامى اســت؛ به اين معنى كه 
ايران قادر خواهد بود روزبه روز موشك هاى 
پيشرفته ترى توليد كند و گام هاى بلندترى 
را در ايــن عرصه بردارد. ايــن يك ضرورت 
جدى براى حفظ امنيت ملى و پيشــگيرى 
از هرگونه خطاى دشمن در تعرض به منافع 

ملى جمهورى اسلامى است.(خانه ملت)

صدها هزار بســته معيشــتى و فرهنگى در 
مناطــق كمتربرخوردار توســط قــرارگاه 
محروميت زدايــى نيــروى زمينى ســپاه 
توزيــع شــده اســت. در اســتان هاى 
سيستان وبلوچســتان، خراســان رضوى و 
خوزستان، قرارگاه هاى نيروى زمينى سپاه 
را در همه ابعاد و به خصوص محروميت زدايى 
فعال  مى كنيم. ساخت خانه، ايجاد درمانگاه 
و مدارس، ازجمله اقداماتى است كه نيروى 
زمينى سپاه در مناطق كمتربرخوردار انجام 
داده است. پروژه هاى عمرانى و ساخت مسكن 
در مناطق كمتربرخوردار ادامه خواهد يافت.

(ايرنا)  

    بسته خبری    

افزایش ۳۰درصدی فوق العاده 
جذب کارکنان شهرداری ها 

هيئت وزيران در جلســه ديروز كه به رياست حجت الاسلام حسن 
روحانى، رئيس جمهور، برگزار شــد، به منظــور ايجاد ظرفيت براى 
بهره مندى از اعتبارات صندوق توسعه ملى ازسوى شركت هايى كه 
حداقل 50درصد از سهام آن ها متعلق به ايثارگران است، لايحه تأمين 
مالى طرح هاى مربوط به افراد ايثارگر از محل منابع صندوق توسعه 
ملى را به تصويب رساند. همچنين به منظور حل مشكل واردكنندگان 
دارو، مواد اوليه و مواد بيولوژيك و بسته بندى و تجهيزات دام پزشكى 
و لوازم آزمايشــگاهى درزمينه دريافت اخذ عــوارض در زمان ثبت 
سفارش كالا، تصويب نامه مربوط به دريافت عوارض فوب كالا را اصلاح 
كرد. دركنار اين ها به استناد قانون نظام هماهنگ پرداخت كاركنان 
دولت، با افزايش فوق العاده جذب مورد عمل كاركنان شــهردارى ها 
به ميزان حداكثر 30واحد درصد با تأييد وزير كشور موافقت كرد. در 
اين جلسه همچنين گزارشى از وضعيت استان هاى مناطق شمالى 
كشور به ويژه پس از بارش هاى ســنگين برف در استان هاى گيلان 
و مازندران مطرح شــد و پس از ارائه اين گــزارش، رئيس جمهور به 
وزيران راه وشهرســازى، نيرو، ارتباطات و فناورى اطلاعات و كشور 
دســتور داد تا تمامى امكانات وزارتخانه هاى خود را براى تسريع در 
روند خدمت رسانى به مردم و كاستن از مشكلات ناشى از اين بارش ها 
به كار گيرند. همچنين قرار شــد محمدباقر نوبخت، رئيس سازمان 
برنامه وبودجه، به عنوان نماينده رئيس جمهور و دولت، عازم منطقه 
شود و از نزديك با مردم و مســئولان محلى گفت وگو و مشكلات را 

بررسى كند.  

 خبر  ویژه  

  ،هــر شــایعه ای دربــاره دولــت
پیشاپیش تکذیب می شود

ســخن گوى دولت گفــت: دولت تا 
12مرداد1400 دركنار مردم اســت 
و در مدت باقى مانده فعاليت خويش 
به كار خود ادامــه مى دهد و هرگونه 
شايعه در اين باره پيشاپيش تكذيب 
مى شــود. علــى ربيعى ديــروز در 
حاشيه جلسه هيئت دولت در جمع 
خبرنگاران، در پاسخ به سوالى درباره 
جمهوريت نو گفــت: جمهوريت نو 
نداريم و همان چيزى را مى خواهيم 
كه امام(ره) گفتند؛ يعنى «جمهورى 
اسلامى ، نه يك كلمه بيشتر و نه يك 
كلمه كمتر». بايد همان جمهوريتى 
را كه امام(ره) فرمودند، دنبال كنيم 
كه اســاس آن انتخاب آزادانه ملت 
اســت. ربيعى تصريح كرد: اگر از نو 
بودن يك جمهورى بحث مى شود، 
منظور اين اســت كه با انتخابات، نو 
بودن جمهورى را تضمين مى كنيم و 
فصل هاى جديدى را تجربه مى كنيم 
و فرصت صندوق ها بايد همواره براى 

مردم فراهم باشد.

  امــکان تقلــب در انتخابات وجود
ندارد

دبير شــوراى نگهبان گفــت: مردم 
به ســلامت انتخابات اعتماد دارند و 
40سال انتخابات سالم در اين كشور 
با همكارى همه دســتگاه ها برگزار 
شده است و امكان تقلب در انتخابات 

وجود ندارد.
به گزارش پايگاه اطلاع رسانى شوراى 
نگهبان، آيت ا... احمــد جنتى ديروز 

در جلســه اين شــورا اظهار كرد: اگر 
مشاركت مردم در انتخابات زياد باشد 
و مردم داوطلبان شايســته و كارآمد 
را انتخاب كنند، شــاهد تشكيل يك 
مجلس قــوى خواهيم بــود و اين امر 
منجر به افزايش هم بستگى ملى و رفع 
مشكلات مردم مى شود. دبير شوراى 
نگهبان با اشاره به اتمام مراحل بررسى 
صلاحيــت داوطلبان گفت: شــوراى 
نگهبان تا اعلام نتايج نهايى انتخابات از 
سلامت انتخابات و آراى مردم صيانت 
خواهد كرد و اجازه نخواهد داد كسى 
در آراى مردم دخالــت كند. وى ادامه 
داد: برخلاف برخى اظهارات نادرست، 
انتخابات آينده كاملا رقابتى اســت و 
نمايندگان همه جناح ها در انتخابات 
حضــور دارنــد و بنا بــر گزارش هاى 
رسيده، رقابت مناسبى ميان داوطلبان 

درحال شكل گيرى است.

 مجلس آینده یکدست نخواهد بود
يك فعال سياســى با بيــان اينكه 
مجلس آينــده يكدســت نخواهد 
بود، گفت كه اكثريت غالب مجلس 
يازدهم از اصول گرايان خواهند بود. 
على جنتى در گفت وگو با ايســنا، 
دربــاره انتخابات مجلــس يازدهم 
گفت: در تهــران ظاهــراً تعدادى 
از اصلاح طلبــان تاييدصلاحيــت 
شــده اند و ممكن اســت به ائتلاف 
برسند. اگر تعدادى از آن ها ائتلاف 
كنند، ممكن است مشاركت بيشتر 
شــود. وى افــزود: مجلــس آينده 
يكدســت نخواهد بــود و اكثريت 

غالب از اصول گرايان خواهند بود.

نه فهرست نهايى شوراى ائتلاف اصول گرايان، نشانى 
از «ائتــلاف» دارد و نــه تــلاش اصلاح طلبان براى 
رسيدن به فهرست سى نفره رنگى از رمق. در آن طرف 
ميدان، مهم ترين چهره اصول گرايان در انتخابات از 
در مخالفت با فهرست شوراى ائتلاف وارد شده است و 
در اين سوى ميدان هم حالا برخى اصلاح طلبان مانند 
حزب كارگزاران ســازندگى حرف از فهرست ناقص 
بيست نفره به دليل نداشــتن چهره مى زنند. ماجرا 
فعلا اين گونه است كه اصول گرايان به مشكل كثرت 
چهره هاى حاضرشان در انتخابات، برخورد كرده اند 
و اصلاح طلبان با كمبود نامزد مواجهند؛ وضعيتى كه 
براساس آن، از همين الان مشخص است كه تركيب 
اكثريت مجلس آينده به ســمت جريــان اصول گرا 

متمايل خواهد بود.

 خطبه جدایی پایداری و شورای ائتلاف
شوراى ائتلاف اصول گرايان از فهرست سى نفره 
خود رونمايى كرد. قبل از آن هم البته مشخص شده 
بود كه اين ائتلاف منهاى جبهه پايدارى خواهد 
بود. نامه نگارى هاى متقابل روزهاى 20 و 21بهمن 
حدادعادل به عنوان رئيس شوراى ائتلاف با مرتضى 
آقاتهرانى، دبيركل جبهه پايدارى، تكليف نسبت 

اين دو تشكل را روشن كرده بود. داستان پرماجراى 
وحدت اصول گرايان تنها به دوئل حدادعادل و 
آقاتهرانى ختم نمى شود. در وزن كشى طيف هاى 
اصول گرايى براى رياست صندلى مجلس يازدهم 
به طور مشخص دو دسته خريدار عمده در تركيب 
اصول گرايان وجود دارد؛ يك طرف قاليباف و 
طرفدارانش و سمت ديگر، نزديكان جبهه پايدارى 
و گروه هايى نظير ايثارگران از حلقه هواداران دولت 
احمدى نژاد محسوب مى شوند و فعلا زاكانى و 
آقاتهرانى را لايق نشستن بر صدر مجلس مى دانند. 
سهمى كه امروز هريك از طرفين از فهرست شوراى 
ائتلاف مى خواهند، در فرداى آغاز به كار مجلس 
يازدهم مى تواند كار را براى رسيدن آن ها به كرسى 

رياست راحت كند.

 اصلاح طلبان؛ در برزخ حضور 
تا اينجاى كار هرقدر تعدد نامزدها براى اصول گرايان 
تبديل به مسئله شده است، براى اصلاح طلبان مشكل 
اصلى، نداشتن نامزد است. بگذريم از اينكه آن ها همين 
الان هم قيد حداقل 170كرسى مجلس را به شكل 
قطعى زده اند، اما براى كرسى هاى باقى مانده هم رمقى 
براى رقابت در ميان آن ها ديده نمى شود. هنوز فهرست 

تهران بلاتكليف است؛ مصطفى كواكبيان گفته است 
كه اين فهرست تا 24بهمن اعلام خواهد شد، ولى 
اين تنها ديدگاه اصلاح طلبان نيست؛ چراكه حسين 
مرعشى، سخن گوى حزب كارگزاران سازندگى، به 
«تسنيم» گفته است كه «تصميم حزب كارگزاران 
براى انتخابات آينده مجلس اين است كه بدون 
ائتلاف با حزب ديگرى يك فهرست بيست نفره در 
تهران ارائه كند.» البته كواكبيان در گفت و گويش با 
«فارس»، گفته است كه 12حزب اصلاح طلب درحال 
ائتلاف براى دادن فهرست انتخاباتى هستند و تلاش 
مى كنند در روزهاى آينده با مذاكره و گفت و گو حزب 
كارگزاران را هم وارد اين فهرست كنند؛ در اين شرايط 
حسينعلى اميرى، معاون پارلمانى رئيس جمهورى، 
نيز از تأييدصلاحيت بخش ديگرى از نامزدهاى 
اصلاح طلب خبر داده است، با همه اين ها اما هنوز 
برخى اصلاح طلبان نگاه ديگرى به انتخابات دوم 
اسفند دارند؛ ازجمله على صوفى، عضو شوراى عالى 
سياست گذارى اصلاح طلبان كه در گفت و گويى با ايرنا، 
به روند تلاش ها براى ارائه فهرست توسط اصلاح طلبان 
در هر شرايطى انتقاد كرده و گفته است: «جريانى قصد 
دارد به هر شكلى اصلاح طلبان را در رقابت درگير كند 

تا حريف و رقيبى هرچند صورى داشته باشند.»  

 گزارش روز  

امیر حاتمی
 وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح 
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چالش متفاوت اصلاح طلبان، اختلاف در ائتلاف اصول گرایان
گزارشی از وضعیت انتخاباتی ۲جناح سیاسی
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